
 

 

Protokół Nr IX/2011 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 maja 2011r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
50 

 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy oraz 20 innych zaproszonych osób. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Magdalena Karczewska – strażnik straży gminnej. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył IX Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 



2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac  

w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zaawansowanie realizacji budowy Regionalnego Zakładu 

Gospodarowania Odpadami w Słajsinie k/Nowogardu z baza 

przeładunkową w Mielenku k/Drawska Pomorskiego – inwestycji 

realizowanej przez Celowy Związek Gmin R-XXI – wystąpienie Prezesa 

Zarządu CZG R-XXI w Nowogardzie. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu gminy 

Wierzchowo za rok 2010 – debata absolutoryjna Radnych nad: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Wierzchowo za rok 2010, 

2) sprawozdaniem finansowym za rok 2010, 

3) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu w 2010 r., 

4) wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok, 

5) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2010, 

6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

za 2010 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu z 2010 rok – druk 

nr 51, 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu a 2010 rok – druk nr 52. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Biblioteki Publicznej im. Ignacego Solarza w Wierzchowie za 2010 

rok – druk nr 53, 

b. w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie za 

2010 rok – druk nr 54, 

c. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 – druk 

nr 55, 



d. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej 

mienie Gminy Wierzchowo na nieruchomość będącą własnością osób 

fizycznych – druk nr 56, 

e. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 57 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że do biura Rady 

Gminy w dniu 24 maja 2011r. zostały przekazane przez Wójta Gminy 

Wierzchowo cztery projekty uchwał: 

1) w sprawie nabycia od Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna 

prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w 

Wierzchowie wraz z prawem własności budynków, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości od 

Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Wierzchowie, 

3) w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości od Polskich Kolei 

Państwowych Spółka Akcyjna prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej położonej w Wierzchowie wraz z prawem 

własności budynków, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo ograniczonego prawa rzeczowego – 

służebności. 

Biorąc pod uwagę ważność wniesionych projektów uchwał Przewodniczący 

Rady poprosił Wysoką Radę o wyrażenie zgody na dokonanie zmian w 

proponowanym porządku obrad, polegających na wniesieniu pod obrady sesji 

dodatkowych wyżej wymienionych projektów uchwał. 

 

Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących się” wyraziła zgodę na wniesienie do porządku obrad 

wyżej wymienionych projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 



Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z VIII 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 kwietnia 2011 został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem protokołu z VIII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła protokół z VIII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Informację pisemną Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowiącą 

załącznik nr 4 do nin. protokołu Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o 

sesji. 

Na sesji Wójt Jan Szewczyk ustnie uzupełnił informację: 

 w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego ukazała 

się uchwała Rady Gminy Wierzchowo z dnia 31 marca 2011r. w sprawie 

zasad przyznawania osobom fizycznym środków z budżetu gminy 

Wierzchowo przeznaczonych na dofinansowanie zadań w zakresie 

demontażu, odbioru i unieszkodliwiania pokryć dachowych i elewacji 

zawierających azbest pochodzących z budynków mieszkalnych i 

gospodarczych, położonych na terenie Gminy Wierzchowo – będzie 

można przystąpić do realizacji tej uchwały, 

 w dniu 03 czerwca 2011r. o godzinie 11
00

-12
00

 odbędzie się spotkanie z 

przedstawicielami inwestora na temat budowy biogazowi w Żabinie, 

 rozpoczęła się procedura związana z wydaniem decyzji o warunkach 

zabudowy i zagospodarowania terenu na budowę biogazowi w 

Gospodarstwie Rolnym K.Głowy w Świerczynie, 



 w dniu 29 maja 2011r. odbyło się spotkanie polsko – litewskie 

podsumowujące projekt pt. „Poloneza czas zacząć…” w którym młodzież 

z Polski i Litwy poznawała wspólną przeszłość oraz promowała kulturę i 

tradycje obu narodów, 

 Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji poinformowało, że 

Komisja Nazw Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych pozytywnie 

zaopiniowała wniosek Rady Gminy Wierzchowo o zniesienie 

następujących nazw miejscowości: 

 Modrzewie, osada, 

 Strzebielewo, Sośniczanka, leśniczówki 

Przedmiotowe zmiany znajdą się w projekcie rozporządzenia Ministra 

SWiA z terminem wejścia w życie z dniem 1 stycznia 2012r. 

 

Do przedstawionych informacji nie zgłoszono zapytań. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął dyskusję nad punktem 4 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na 

temat prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 5 do 

nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nie zgłoszono zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 5 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 6 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokól Komisji Nr 6 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 7 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu 



4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 6 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Interpelacje na sesji w dniu 30 maja 2011r. zgłosili: 

 

Radny Marek Banaszek złożył na piśmie trzy interpelacje, stanowiące 

odpowiednio załącznik nr 10, nr 11 i nr 12 do nin. protokołu: 

 

1. Proszę o naprawę drogi wojewódzkiej nr 177 z miejscowości Sośnica do 

miejscowości Czaplinek – uzupełnienie ubytków w dywaniku asfaltowym 

masą bitumiczną na odcinku około 13 km. Droga jest w stanie złym, co 

stwarza niebezpieczeństwo dla uczestników ruchu drogowego a 

dodatkowo w związku z okresem wakacyjnym natężenie ruchu wzrośnie. 

 

2. Proszę o uzupełnienie ubytków na drodze gminnej w Garbowie. 

 

3. Proszę o zainstalowanie lampy oświetlenia ulicznego w m. Będlino przy 

posesji p.Michalskich. Osada jest oddalona od wioski około 200 metrów. 

Dziecko musi dochodzić do przystanku autobusowego w Będlinie w celu 

dojazdu do szkoły, zbliża się okres jesienny i zimowy. 

 

Radny Ryszard Borowicz zgłosił na piśmie jedną interpelację o treści: 

 

1. Rada Sołecka sołectwa Sośnica prosi o przeprowadzenie 

koniecznych remontów w świetlicy znajdującej się w naszej wsi. 

Pilnie należy dokonać kapitalnego remontu dachu, na co wskazał 

inspektor w czasie przeglądu technicznego świetlicy. Orientacyjny 

koszt to około 40 tys. zł według kosztorysu, którym dysponuje pani 

Jolanta Banaszek – dyrektor GOKSiT. W dalszej kolejności 

należałoby zainstalować wydajne ogrzewanie, obecnie istniejący 

piec kaflowy nie jest w stanie choćby w minimalnym stopniu 

ogrzać sali. W sali nie ma też sanitariatów, choć jest szambo. 

Ściany sali też wymagają odnowienia, malowanie przechodziły 



sześć lub siedem lat temu, co przy braku ogrzewania dało wiadomy 

efekt. 

Wyrażamy prośbę i nadzieję, że Pan Wójt i Wysoka Rada do końca 

obecnej kadencji postara się w/w prace wykonać i nie będzie 

powodu do wstydu wobec mieszkańców, a głównie gości z 

zewnątrz. Sala będzie nadawała się do korzystania z niej 

bezpiecznie w warunkach godnych XXI wieku – interpelacja 

stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

Radny Wiktor Majda zapytał, czy Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie ma obowiązek wykaszania trawy na terenie cmentarza w Osieku 

Drawskim i czy ma na to środki? 

 

Radny Stefan Żołynia odniósł się do otrzymanej odpowiedzi z Inspekcji 

Ochrony Środowiska Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w 

Szczecinie Delegatura w Koszalinie. 

Kierownik Delegatury dr inż. Jerzy Kamiński odpowiada, że sprawa 

negatywnego oddziaływania hałasu emitowanego w porze nocnej przez 

transport Spółki z o.o. Agri Plus przewożący gnojowicę przez wsie Żabin i 

Żabinek może być załatwiona przez Radę Gminy Wierzchowo, która może, w 

drodze uchwały ustanowić ograniczenie, co do czasu funkcjonowania urządzeń 

– ciągników należących do Spółki Agri Plus – z których emitowany hałas może 

negatywnie oddziaływać na środowisko. 

Na podstawie treści udzielonej odpowiedzi Radny Stefan Żołynia powiedział, że 

doktor Kamiński po prostu uciekł od odpowiedzi. 

Radny poruszył również sprawę lokalizacji wiaty przystankowej w Żabinku dla 

dzieci uczęszczających do szkoły. Radny powiedział, że w czasie kampanii 

wyborczej Wójta postawienie wiaty było sprawą priorytetową, teraz sprawą 

priorytetową jest budowa biogazowi. 

Radny Stefan Żołynia odniósł się także do wybudowanej kanalizacji sanitarnej 

w Wierzchowie i Żabinku, powiedział, że kanalizacja nie przynosi korzyści, 

ponieważ nie podłączone są do niej gospodarstwa. Zapytał, jaki sens w takim 

razie ma budowa kanalizacji do Świerczyny? 

 

Radny Józef Janicki zwrócił się do Strażnika Straży Gminnej w Wierzchowie 

Magdaleny Karczewskiej o zobowiązanie właścicieli posesji nr 96 w 

Świerczynie do utrzymania w należytym porządku przedmiotowej posesji. 

 

Radny Wiktor Majda również zwrócił się do Strażnika Straży Gminnej o 

zobowiązanie właścicieli zakładów w Osieku Drawskim do utrzymania 

porządku również po zewnętrznej stronie płotu, tj. do krawężnika drogi 

powiatowej. 

 



Do zgłoszonej przez Radnego Ryszarda Borowicza interpelacji ustosunkowała 

się Jolanta Banaszek – Dyrektor GOKSiT w Wierzchowie, która zasugerowała 

zorganizowanie np. zabawy sylwestrowej w sali wiejskiej w Sośnicy i 

pozyskanie w ten sposób, chociaż części środków na remont sali. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie „Trybuna obywatelska” głos zabrała mieszkanka Radomyśla 

Wiktoria Możdżeń, która poruszyła sprawę wyjazdu delegacji z Gminy 

Wierzchowo do Gminy Henstdet-Ulzburg – zabrakło miejsc dla osób z Caritasu. 

Zdaniem Wiktorii Możdżeń powinien być jeden organizator wyjazdu, wówczas 

nie byłoby takiej sytuacji, z jaką spotkali się uczestnicy wyjazdu. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku obrad 

i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
40

 – 11
50 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 9 porządku obrad. 

 

 

Ad. 9 

 

Wstęp do tematu „Zaawansowanie realizacji budowy Regionalnego Zakładu 

Gospodarowania Odpadami w Słajsinie k/Nowogardu z bazą przeładunkową w 

Mielenku k/Drawska Pomorskiego – inwestycji realizowanej przez Celowy 

Związek Gmin R-XXI” wygłosił Przewodniczący Rady Gminy i jednocześnie 

wyznaczony przez Radę Gminy Wierzchowo przedstawiciel do CZG R-XXI – 

Andrzej Kaczorkiewicz. 

Następnie głos zabrał Prezes Zarządu CZG R-XXI w Nowogardzie Robert 

Wawrzyniak, który poinformował, że Związek został zarejestrowany w 2002r., 

w Związku uczestniczy 27 gmin (260 tysięcy mieszkańców). 

Organami Związku są: 

1. Zgromadzenie Związku. 

2. Zarząd Związku. 

Organem stanowiącym i kontrolnym Związku jest Zgromadzenie Związku. W 

skład zgromadzenia wchodzi po dwóch przedstawicieli gmin uczestniczących w 

Związku, w tym Wójt tych gmin oraz wyznaczony przez Radę Gminy 

przedstawiciel, każdy przedstawiciel ma w Zgromadzeniu jeden głos. Do zadań 



Związku należy wspólne planowanie i wykonywanie zadań z zakresu ochrony 

środowiska, w szczególności: 

1) realizacja Kompleksowego Regionalnego Programu Gospodarki Odpadami. 

2) Wybudowanie Zakładu Gospodarowania Odpadami, a następnie jego 

eksploatacja. 

3) Budowa i prowadzenie schroniska dla zwierząt. 

Prezes Robert Warzyniak poinformował, że w dniu 17 listopada 2010r. w 

Warszawie została zawarta umowa pomiędzy Narodowym Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej z siedzibą w Warszawie a Celowym 

Związkiem Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie o dofinansowanie projektu 

„Budowa Regionalnego Zakładu Gospodarowania Odpadami w Słajsinie, gmina 

Nowogard” w ramach działania 2.1 Kompleksowe przedsięwzięcia z zakresu 

gospodarki odpadami komunalnymi ze szczególnym uwzględnieniem odpadów 

niebezpiecznych priorytetu II programu Operacyjnego Infrastruktura i 

Środowiska 2007-2013. 

Zakres projektu obejmuje: 

1. Budowę Regionalnego Zakładu Gospodarowania odpadami w Słajsinie w 

gminie Nowogard jako element całego systemu gospodarowania odpadami. 

2. Zamknięcie i zrekultywowanie istniejącej kwatery składowiska. 

3. Budowa trzech Stacji Przeładunkowych – w Mielenku Drawskim, w 

Kamieniu Pomorskim oraz w Świnoujściu. 

Wartość projektu: 109 656 292,00 PLN. 

Wartość dofinansowania z Unii Europejskiej: 69 401 647,31 PLN. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał Prezesa Roberta 

Wawrzyniaka, czy jest pozwolenie na budowę, czy jest specyfikacja, jak 

wygląda sprawa Mielenka Drawskiego – czy jest porozumienie z Gminą 

Drawsko Pomorskie na temat nieodpłatnego przekazania terenu na stację 

przeładunkową? 

Prezes R.Wawrzyniak odpowiedział: 

- pozwolenie na budowę Zakładu w Słajsinie i Stacje Przeładunkowe jest już 

dawno, 

- Gmina Drawsko Pomorskie przekazała nieodpłatnie teren w Mielenku 

Drawskim pod budowę stacji przeładunkowej, 

- przetargi ruszą jeszcze w czerwcu, 

- Związek ma problem z uzyskaniem kredytu, wymagane jest zabezpieczenie 

kredytu, którego nie posiada Związek, gminy uczestniczące w Związku 

musiałyby poręczyć kredyt, a tego nie chcą zrobić, ponieważ poręczenie idzie w 

zadłużenie gminy. 

 

Na zapytanie Radnego Stefana Żołyni, kiedy Zakład mógłby zacząć przyjmować 

odpady i kto będzie ustalał cenę za śmieci Prezes R.Warzyniak odpowiedział, że 

rozruch Zakładu planowany jest w połowie 2013 r.. Opłatę za śmieci będzie 



ustalać Zgromadzenie Związku – każda gmina będzie miała dwa głosy, 

zadaniem Związku będzie utrzymanie w miarę niskiej ceny. 

 

Radni zarzucili Prezesowi R.Wawrzyniakowi, że nie widać żadnych efektów w 

działalności Związku. Okazuje się, że Związek nie ma żadnych pieniędzy – 

władze Związku po prostu przejadły pieniądze. 

 

Radny Ryszard Borowicz przypomniał, że celem CZG R-XXI było 

wybudowanie Zakładu w Słajsinie, ale również przejęcie przez Związek 

wysypiska śmieci w Wierzchowie, a wysypisko to jest obecnie w złym stanie – 

wymaga interwencji. 

Wójt Jan Szewczyk na powyższe odpowiedział, że wysypisko w Wierzchowie 

jest przekazane dla Związku w formie dzierżawy i to, co się dzieje na tym 

wysypisku można uznać za dzikie wysypisko. Zapytał Prezesa, jak widzi 

uporządkowanie wysypiska i zapobieżenie dalszemu wywożeniu tam śmieci? 

Czy Związek brał pod uwagę odbiór odpadów bezpośrednio od gospodarstw? 

 

Prezes R.Wawrzyniak odpowiedział: wysypisko zostanie wyrównane i 

przysypane, zostaną podjęte czynności zabezpieczające przed ponownym 

wywożeniem śmieci. 

Dowóz śmieci do stacji przeładunkowej zależeć będzie od postanowienia 

Zgromadzenia. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jerzy Lauersdorf zapytał, co z drogami, którymi 

będą przewożone śmieci i co z gazem, który będzie się wytwarzać na stacjach 

przeładunkowych. 

Prezes R.Wawrzyniak odpowiedział: gaz nie będzie się wytwarzać, a pojazdy 

przewożące śmieci nie będą cięższe od TIR-ów. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podziękował Prezesowi Zarządu 

CZG R-XXI R.Wawrzyniakowi za przybycie na Sesję, zamknął dyskusję w 

punkcie 9 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

 

 

Przerwa: godz. 12
55

 – 13
05

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 

 

Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu Gminy 

Wierzchowo za rok 2010: 



 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wierzchowo 

za rok 2010 przedstawił ogólnie Wójt Jan Szewczyk. 

Przy omawianiu sprawozdania Wójt poinformował, że 

projekt na budowę inwestycji-budowę kanalizacji wynosił 

9 milionów złotych, natomiast przetarg odbył się na sześć 

milionów złotych. Wójt powiedział: szkoda, że zabrakło 

inwencji byłej wójt i jej zastępcy by wystąpić z 

wnioskiem do Marszałka o zagospodarowanie 3 milionów 

złotych na poczet prac, które nie zostały ujęte w 

projekcie. Wiele prac nie zostało0 ujętych w projekcie, za 

co winę ponosi projektant. 

Radny Ryszard Borowicz zapytał, dlaczego projektant nie 

odpowiada za źle wykonany projekt, przypadek 

inwestycji polegającej na budowie kanalizacji sanitarnej 

można porównać do inwestycji w Sośnicy, tj. przebudowy 

drogi wojewódzkiej nr 177 – wiele robot nie zostało 

ujętych. 

2. Sprawozdanie finansowe za 2010 rok przedstawiła 

Skarbnik Gminy Urszula Lew. Poinformowała, że dług 

gminy wynosi 4 miliony złotych, natomiast deficyt 900 

tysięcy złotych. 

Miesięczna spłata kredytu i pożyczek wynosi 72 tysiące 

złotych. 

3. Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał 

uchwałę Nr LXI/179/Z/2011 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 

kwietnia 2010 r. w sprawie wydania opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu w 2010 roku – 

załącznik nr 10 do nin. protokołu – załącznik nr 14 do 

nin. protokołu.. 

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Wierzchowo Wiktor Majda odczytał wniosek Komisji w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok – 

załącznik nr 11 do nin. protokołu – załącznik nr 15 do 

nin. protokołu.. 

5. Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz 

odczytał uchwałę Nr LX/242/Z/2011 kładu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 

maja 2011r. w przedmiocie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 



wykonania budżetu za 2010 rok – załącznik nr 12 do nin. 

protokołu – załącznik nr 16 do nin. protokołu.. 

6. Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2010r. oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2010 rok. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem uchwały? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach 

„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr IX/51/2011 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2010 rok oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 rok – 

która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

7. Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2010 rok. Zapytał, kto jest za przyjęciem uchwały? 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 „przeciwnych” 

i 0 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr IX/52/2011 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2010 rok – która stanowi 

załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

  

 Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz wręczając 

kwiaty, złożył Wójtowi Gminy Janowi Szewczykowi 

życzenia z okazji Dnia Samorządowa i udzielonego 

absolutorium, Wójt z kolei podziękował Radzie za udzielone 

absolutorium. 

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał i poddał pod głosowanie 

projekty uchwał, jak niżej: 

 

1) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/53/2011 w 

sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Biblioteki Publicznej im. Ignacego Solarza w Wierzchowie za 

2010 rok – która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 



 

2) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/54/2011 w 

sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w 

Wierzchowie za 2010 rok – która stanowi załącznik nr 20 do nin. 

protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/55/2011 w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 - 

która stanowi załącznik nr 21` do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gmin y w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 glosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/56/2011 w 

sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

stanowiącej mienie Gminy Wierzchowo na nieruchomość 

będącą własnością osób fizycznych – która stanowi załącznik nr 

22 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gmin y w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 glosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/57/2011 w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gmin y w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 glosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/58/2011 w 

sprawie nabycia od Polskich Kolei Państwowych Spółka 

Akcyjna prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

gruntowej położonej w Wierzchowie wraz z prawem własności 

budynków – która stanowi załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gmin y w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 glosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/59/2011 

zmieniająca uchwałę w sprawie nieodpłatnego nabycia 

nieruchomości od Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna 

prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej 



położonej w Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 25 do nin. 

protokołu. 

 

8) Rada Gmin y w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 glosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/60/2011 w 

sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości od Polskich 

Kolei Państwowych Spółka Akcyjna prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w 

Wierzchowie wraz z prawem własności budynków – która 

stanowi załącznik nr 26 do nin. protokołu. 

9) Rada Gmin y w obecności 15 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 glosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr IX/61/2011 w 

sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Wierzchowo ograniczonym 

prawem rzeczowym - służebnością – która stanowi załącznik nr 

27 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

 

Ad. 12 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treści odpowiedzi na 

zgłoszone przez radnych interpelacje, które wpłynęły do biura Rady Gminy w 

okresie międzysesyjnym. 

 

Na zgłoszone na sesji zapytania Wójt odpowiedział: 

- Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej ma obowiązek utrzymywać 

cmentarze w należytym porządku, ma na to środki.  

Dyrektor GZGK obiecał, ż w najbliższym czasie trawa na cmentarzu w Osieku 

zostanie skoszona, 

- zakończono procedurę przetargową na zakup wiat przystankowych, niebawem 

odbędzie się posadowienie tych wiat, 

- na remont sali w Sośnicy będziemy poszukiwać środków z zewnętrz, 

- w sprawie uprzątnięcia śmieci z posesji Andrzeja Augustowskiego w 

Świerczynie Wójt zaproponował, by przy pracach porządkowych pomogła Rada 

Sołecka, wcześniej pomoc obiecywali strażacy. 

W związku z tym, że Andrzej Augustowski jest osobą schorowaną, w części 

niesprawną fizycznie (opinia strażnika straży gminnej) należy poszukać 



odpowiedniego rozwiązania w tej sprawie być może przy wspólnej pomocy rady 

sołeckiej i straży. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zamknął punkt 13 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 14. 

 

W tym miejscu sesję opuścił radny Marek Banaszek pomniejszając ilość 

członków Rady biorących udział w posiedzeniu do 14 osób. 

 

 

Ad. 13 

 

W punkcie „Komunikaty i sprawy różne” Przewodniczący Rady Andrzej 

Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie ofertę Espol Spółka z o.o. i ARVADO 

Consulting lokalizacji na terenie Gminy Wierzchowo bezprzewodowego 

dostępu do internetu hot-spod (lokalna sieć internetowa). Dofinansowanie 

projektu – 85%, wkład własny 15% (150 000,00 zł). 

 

Radni o powyższej ofercie zostali poinformowani na posiedzeniu Komisji 

Organizacyjnej, Komisji Kultury i Komisji Planowania, Budżetu i Finansów. 

Komisja Kultury i Komisja Planowania, Budżetu i Finansów negatywnie 

zaopiniowały powyższą ofertę. 

 

Rada Gminy w obecności 14 Radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 

jednogłośnie wypowiedziała się przeciw powyższej ofercie. 

 

W tym momencie na salę obrad powrócił Radny Marek Banaszek. Aktualna 

ilość radnych biorących udział w posiedzeniu – 15. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał wniosek Wójta Gminy 

Wierzchowo o opinię Rady Gminy Wierzchowo w sprawie określenia udziału 

finansowego gminy w przygotowaniu inwestycji dotyczącej remontu drogi 

powiatowej nr 1994Z, 199Z oraz 1996Z na odcinku Osiek Drawski – 

Wierzchowo – Żabin – Nowe Laski – droga wojewódzka nr 177 (przewidywany 

koszt opracowania dokumentacji wynosi ok. 80.000-100.000 zł), a także udziału 

gminy w realizacji w/w inwestycji w momencie ogłoszenia naboru wniosków z 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych w roku 2012. 

 

Rada Gminy Wierzchowo, jednogłośnie (piętnastoma głosami „za” przy 0 

głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”) pozytywnie opiniuje 

propozycję wspólnej ze Starostwem Powiatowym w Drawsku Pomorskim 



realizacji inwestycji polegającej na przebudowie dróg powiatowych na terenie 

gminy Wierzchowo, po uwzględnieniu następujących warunków: 

 

1. Koszty przygotowania dokumentacji technicznej wstępnie 

finansuje Starostwo Powiatowe. Po pozytywnej weryfikacji 

wniosku i uzyskaniu dofinansowania ze środków zewnętrznych, 

Gmina Wierzchowo deklaruje pokrycie części kosztów 

opracowanej dokumentacji. 

2. Zakres realizacji projektowanego zadania obejmuje 

modernizację dróg powiatowych na odcinku od zjazdu z drogi 

wojewódzkiej nr 177 za Sośnicą do miejscowości Świerczyna 

oraz odcinek drogi Wierzchowo (od tablicy miejscowości z 

przejściem po obu stronach Kościoła) – Żabin – Nowe Laski – 

droga wojewódzka nr 177. 

3. Na realizację powyższego przedsięwzięcia, w przypadku 

pozytywnej weryfikacji wniosku i uzyskania dofinansowania 

zewnętrznego Gmina Wierzchowo zabezpieczy w swoim 

budżecie środki finansowe do wysokości 400 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz wystąpił z prośbą do 

Wójta Gminy o zorganizowanie spotkania ze Starostą Drawskim na 

temat ujęcia zadania tj. remontu drogi powiatowej Sośnica – 

Świerczyna do realizacji jeszcze w 2011 roku ze środków 

budżetowych Starostwa. Gmina Wierzchowo, w sytuacji 

zrealizowania przez Starostwo przedmiotowego zadania w tym 

roku będzie otwarta na realizację zadania, tj remont drogi na 

odcinku Osiek Drawski – Wierzchowo – Żabin – Nowe Laski – 

droga wojewódzka nr 177, ale pod warunkiem, że droga do 

Świerczyny będzie zrobiona. 

 

W związku z planowaną budową małej biogazowi w Gospodarstwie Rolnym 

K.Głowy w Świerczynie Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz 

przypomniał Radnym, iż wcześniej na posiedzeniach Komisji Radni wyrazili 

chęć wyjazdu na biogazownie do Grzmiącej. W wyjeździe mogą wziąć udział 

również inne chętne osoby np. sołtysi, członkowie rad sołeckich. Podczas 

wizyty na biogazowi, zainteresowani tematem będą mogli przyjrzeć się 

funkcjonowaniu biogazowi. Wyjazd odbędzie się autobusem szkolnym – 

gimbusem. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Wójta o ustalenie terminu wyjazdu. 

O terminie wyjazdu zainteresowanych powiadomi inspektor ds. obsługi Rady 

Gminy. 

 

Rady Stefan Żołynia zapytał, kto pokryje koszty wyjazdu do Grzmiącej? 



 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że koszty wyjazdu zostaną pokryte ze 

środków budżetowych Rady Gminy. 

 

W związku z propozycją Komisji Kultury o poddanie pod dyskusję organizacji 

uroczystości dożynkowych, każdego roku w innym sołectwie Przewodniczący 

Rady poprosił o dyskusję na ten temat. 

 

Wójt Jan Szewczyk wystąpił z kolei z prośbą o przedyskutowanie tego tematu 

raz jeszcze na posiedzeniach Komisji. 

Rada przez aklamację prośbę zaakceptowała.  

 

Sołtys wsi Wielboki Stanisław Karpiński poprosił Wójta o zorganizowanie 

uprzątnięcia przewróconego na drodze gminnej drzewa (klonu). 

 

Sołtys wsi Żabin Wiesława Żegiestowska poprosiła o usunięcie pniaków po 

ściętych drzewach w miejscowości Żabin (przy posesji p.W.Wojtowicz i 

p.R.Rydla). 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 13 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oświadczył, iż porządek 

obrad IX sesji Rady Gminy Wierzchowo został zrealizowany i o godz. 14.
50

 

zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. M.Karczewska  ………………… 

2. D.Łukaszewska  ………………… 

 


